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ROMÂNIA  

SUCEAVA 

CONSILIUL LOCAL RÂȘCA 

Nr. 138 din 25.10.2021 

 

PROCES VERBAL 

 

 Încheiat astăzi 25.10.2021, în şedinţa ordinară a Consiliului Local Râşca, convocat prin 

Dispoziţia nr. 321 din 19.10.2021. 

 Pentru buna desfăşurare a lucrărilor şedinţei, domnul consilier Matei Ilie a fost ales 

președinte de ședință pentru ședința în discuție, fiind ales prin hotărârea de Consiliu Local din 

ședința din data de 29.09.2021. 

 Domnul Matei Ilie, în calitatea sa de preşedinte de şedinţă, preia conducerea lucrărilor 

şedinţei, dând posibilitatea secretarului comunei să efectueze apelul nominal al consilierilor, care 

informează că din cei 15 consilieri invitaţi, sunt prezenți 12, după care prezintă ordinea de zi: 

1.Aprobarea procesului verbal din ședința ordinară a Consiliului Local Râșca din data 

de 29.09.2021– prezintă secretarul comunei; 

2. Proiect de hotărâre nr. 50 din 09.08.2021 privind aprobarea achiziției publice de 

lucrări pentru investiția ,,Amenajare parcare la Cămin Cultural Jahalia, sat Jahalia, comuna 

Râșca, județul Suceavaˮ, în sumă de 61.959,16 lei fără TVA/ 73.731,40 lei cu TVA; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

3. Proiect de hotărâre nr. 49 din 09.08.2021 privind includerea în domeniul privat al 

comunei Râșca a podurilor construite în sat Slatioara, comuna Râșca, județul Suceava; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

4. Proiect de hotărâre nr. 59 din 23.09.2021 privind aprobarea investiției ,,Extindere rețea 

electrică și iluminat public  la locul numit ,,Zona Isidorˮ și ,,Zona Pod Pavăl Gheorgheˮ; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

5. Proiect de hotărâre nr. 60 din 23.09.2021 privind aprobarea cererii de finanțare și a 

devizului general estimativ a obiectivelor  de investiție ,,Înființare sistem alimentare cu apă în 

comuna Râșca, județul Suceavaˮ și  ,,Înființare rețea de canalizare menajeră și stație de 

epurare în comuna Râșca, județul Suceavaˮ; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

6. Proiect de hotărâre nr. 61 din 23.09.2021 2021 privind aprobarea cererii de 

finanțare și a devizului general estimativ a obiectivelor  de investiție ,,Execuție Poduri în 

comuna Râșca, județul Suceavaˮ; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 
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 7. Proiect de hotărâre nr. 62 din 23.09.2021 privind modificarea art. 3 din HCL nr. 

27/20.05.2021 privind  aprobarea achiziționării de către Comuna Râșca a imobilului teren în 

suprafață de 1799 mp. – proprietatea SC ROMLAND COM-PROD SRL, constituirea 

comisiei de negociere, prezentarea raportul de evaluare; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

8. Proiect de hotărâre nr. 63 din 29.09.2021 privind alegerea președintelui de ședință 

pentru luna noiembrie 2021; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

9. Proiect de hotărâre nr. 64 din 11.10.2021 privind aprobarea rectificării de buget pe 

anul 2021; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

10. Proiect de hotărâre nr. 65 din 11.10.2021 privind decontarea navetei pentru cadrele 

didactice de la Școala Gimnazială Râșca în sumă de 3564 lei pentru luna septembrie 2021; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

11. Proiect de hotărâre nr. 66 din 14.10.2021 privind desemnarea unui consilier local 

din cadrul Consiliului Local Râșca care sa faca parte din comisia de concurs pentru ocuparea 

funcțiilor de director din unitățile de învățământ de pe raza UAT Râșca; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

12. Proiect de hotărâre nr. 67 din 14.10.2021 privind actualizarea valorii și a 

indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiție ,,Reabilitare și modernizare 

Dispensar Uman în localitatea Râșca, județul Suceava; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

13. Proiect de hotărâre nr. 68 din 14.10.2021 privind aprobarea achiziției publice 

pentru serviciile de implementare SCIM; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

14. Proiect de hotărâre nr. 69 din 14.10.2021 privind decontarea sumei de 15000 lei 

reprezentând contravaloarea pachetelor – cadouri pentru elevii Școlii Gimnaziale Râșca 

ocazionate de sărbătorile de iarnă 2021-2022; 

 15. Diverse; 

 

Se supune la vot ordinea de zi, se contată unanimitate. Se completează ordinea de zi cu două 

proiecte de hotărâre privind: aprobarea devizului general estimativ și indicatori tehnico-economici 

ai obiectivului de investiții ,,Modernizarea sistemului de iluminat stradal in comuna Râșca, județul 

Suceavaˮ; de revocare a HCL nr. 50/29.09.2021 privind actualizarea devizului general și a 

indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiţie „Reabilitare şi modernizare 

Dispensar Uman în localitatea Râșca, comuna Râșca, județul Suceavaˮ. Se aprobă completarea la 

ordinea de zi, și se constată unanimitate. Se dă cuvântul secretarului comunei care prezintă procesul 

verbal din şedinţa ordinară din data de 29.09.2021. Domnul Chihaia Vasile susține că nu s-a notat 

corect în procesul verbal din data de 29.09.2021, în sensul că el nu desfășoară activități economice 
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cu lemn și că a fost în sală și a votat, abținându-se. Se consemnează precizările dlui. Chihaia Vasile, 

alte aspecte nu mai sunt, drept pentru care se supune la vot şi se constată 15 voturi pentru. Se trece 

la discutarea proiectelor de pe ordinea de zi. 

2. Proiect de hotărâre nr. 50 din 09.08.2021 privind aprobarea achiziției publice de 

lucrări pentru investiția ,,Amenajare parcare la Cămin Cultural Jahalia, sat Jahalia, comuna 

Râșca, județul Suceavaˮ, în sumă de 61.959,16 lei fără TVA/ 73.731,40 lei cu TVA; 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul 

că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege.  

Domnul consilier consilier Tănasă Gheorghe întreabă cine va executa lucrarea, i se răspunde 

că același constructor care lucrarea la lucrarile de modernizare ale Căminului Jahalia. Alte discuții 

nu mai sunt, drept pentru care se supune proiectul spre aprobare, și se constată unanimitate. 

 

3. Proiect de hotărâre nr. 49 din 09.08.2021 privind includerea în domeniul privat al 

comunei Râșca a podurilor construite în sat Slatioara, comuna Râșca, județul Suceava; 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul 

că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Domnul 

primar spune că podurile din Slătioara trebuie să fie introduse în inventarul bunurilor din domeniul 

privat în vederea accesării unor proiecte. Doamna secretară spune că ar trebui facută o adresă către 

Apele Române care să ne confirme ca au nici un drept asupra acestor obiective. 

 Alte discuții nu mai sunt, drept pentru care se supune proiectul spre aprobare, constatându-

se unanimitate. 

4. Proiect de hotărâre nr. 59 din 23.09.2021 privind aprobarea investiției ,,Extindere rețea 

electrică și iluminat public  la locul numit ,,Zona Isidorˮ și ,,Zona Pod Pavăl Gheorgheˮ; 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul 

că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Alte 

discuții nu mai sunt, drept pentru care se supune proiectul spre aprobare, constatându-se 11 voturi 

pentru și o abținere, dl. Bosînceanu Ion. 

5. Proiect de hotărâre nr. 60 din 23.09.2021 privind aprobarea cererii de finanțare și a 

devizului general estimativ a obiectivelor  de investiție ,,Înființare sistem alimentare cu apă în 

comuna Râșca, județul Suceavaˮ și  ,,Înființare rețea de canalizare menajeră și stație de 

epurare în comuna Râșca, județul Suceavaˮ; 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul 
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că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Domnul 

primar spune că s-au refăcut devizele și indicatorii întrucât s-au redus costurile pe cap de locuitori 

pentru proiectul cu alimentarea cu apă potabilă. Alte discuții nu mai sunt, drept pentru care se 

supune proiectul spre aprobare, constatându-se unanimitate. 

6. Proiect de hotărâre nr. 61 din 23.09.2021 2021 privind aprobarea cererii de 

finanțare și a devizului general estimativ a obiectivelor  de investiție ,,Execuție Poduri în 

comuna Râșca, județul Suceavaˮ; 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul 

că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Domnul 

primar spune că se va accesa un proiect pentru refacearea și imbunătățirea podurilor din Slătioara, 

comuna Râșca. Dar fiind mai multe poduri și podețe, întrucât investiția este mare trebuie să fie 

împărțite în două proiecte, drept pentru care se vor supune la vot două proiecte de hotărâre. Alte 

discuții nu mai sunt, drept pentru care se supun  proiectele spre aprobare, constatându-se 

unanimitate. 

 

 7. Proiect de hotărâre nr. 62 din 23.09.2021 privind modificarea art. 3 din HCL nr. 

27/20.05.2021 privind  aprobarea achiziționării de către Comuna Râșca a imobilului teren în 

suprafață de 1799 mp. – proprietatea SC ROMLAND COM-PROD SRL, constituirea 

comisiei de negociere, prezentarea raportul de evaluare; 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul 

că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Domnul 

primar spune că trebuie aprobată și suma pentru TVA, respectiv 169000 lei, deoarece doamna 

Vasilache nu vrea sa scada din pretul cerut.  

Domnul Matei Ilie nu este de acord sa se dea si banii pentru TVA, intrucat suprafata de teren 

nu are o pozitie prea buna, nu este la locul potrivit și costa mult. 

Domnul Bosînceanu propune achizitionarea terenului din spatele scolii, care este mult mai 

mare, se pot face mai multe obiective și copii nu sunt deplasați. 

Domnul Chihaia Vasile sustine ca ar trebui luat terenul ca sa nu se piarda sansa de a se 

construi aceasta sala. 

Domnul primar sustine ca sunt si alti cumparatori, proprietarul nu vrea sa scada pretul și 

daca nu se vrea achizitionarea terenului atunci se va face un teren de sport in spatele scolii pe 

terenul propriatatea comunei. 

Alte discuții nu mai sunt, drept pentru care se supune proiectul spre aprobare, constatându-

se  3 voturi pentru, dl. David Dragoș-Ioan, dl. Butnariu Nicolae și dna. Dănilă Nicoleta, ceilalți 

consilieri se abțin. 
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8. Proiect de hotărâre nr. 63 din 29.09.2021 privind alegerea președintelui de ședință 

pentru luna noiembrie 2021; 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul 

că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Având în 

vedere prevederile Codului Administrativ, proiectul de hotărâre privind alegerea presedintelui de 

ședință va fi adoptat în ședința în cauză pentru luna următoare. Domnul Matei Ilie propune 

președinte de ședință pentru luna noiembrie 2021 pe domnul Petrache Costel, propunere unanim 

votată pentru. 

 

9. Proiect de hotărâre nr. 64 din 11.10.2021 privind aprobarea rectificării de buget pe 

anul 2021; 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul 

că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Domnul 

contabil explică proveniența sumelor rectificate, astfel, prin adresa nr. 1728/11.10.2021 de la AJFP 

Suceava s-a primit suma de 400.000 lei, suma de 50.790 lei se va folosi pentru plata de mobilier – 

11.790 lei și plata Waresso – 39.000 lei; obiecte mobilier – 12.700 lei; sistem video – 9.010 lei; 

diferență achiziție teren Vasilache – 16.900 lei; registrul spațiilor verzi – 30.000 lei; raport mediu – 

7.700 lei; achiziție SCIM – control intern managerial – 24.000 lei; capouri elevi – 20.000 lei; 

diferența autocar – 150.000 lei; parcare camin Jahalia – 74.000 lei; documentație balastiera – 4900 

lei; se suplimenteaza sumele pentru ajutorul de încalzire cu suma de 220.000 lei. 

Domnul primar informeaza că la Costin s-a primit un perimetru de 2000 mp. care trebuie 

lucrat în regie proprie, conform avizului, insa avand in vedere ca nu sunt utilaje cu care sa se 

lucreze și sa se duca balastul pe drumuri, sa se apleleze la o firma care să duca balastul la sortat si 

ulterior sa fie pus pe drumuri comunale 

, această lucrare ar costa circa 70.000-80.000 lei. Domnii consilieri sunt de acord, de 

principiu. Alte discuții nu mai sunt, drept pentru care se supune proiectul spre aprobare, 

constatându-se unanimitate. 

 

10. Proiect de hotărâre nr. 65 din 11.10.2021 privind decontarea navetei pentru cadrele 

didactice de la Școala Gimnazială Râșca în sumă de 3564 lei pentru luna septembrie 2021; 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul 

că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Se 

informează că se solicită naveta cadrelor pentru luna septembrie în sumă de 3564 lei. Alte discuții 

nu mai sunt, drept pentru care se supune proiectul spre aprobare, constatându-se 11 voturi pentru și 

1 abținere dl. Matei Ilie. 
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11. Proiect de hotărâre nr. 66 din 14.10.2021 privind desemnarea unui consilier local 

din cadrul Consiliului Local Râșca care sa faca parte din comisia de concurs pentru ocuparea 

funcțiilor de director din unitățile de învățământ de pe raza UAT Râșca; 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul 

că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Se 

informează că din comisia de concurs la proba privind interviul, pentru ocuparea funcției de director 

la Școala Gimnazială Râșca, trebuie să fie desemnat și un consilier local, motiv pentru care se fac 

propuneri: dl. Lămășanu Gheorghe propune pe dl. Bosînceanu Ion, dl. Petrache Costel propune pe 

dl. Butnaru Nicolae, dl. Chihaia Vasile propune pe dl. Handragel Viorel, dl. Matei Ilie propune pe 

dl. Tănasă Gheorghe. Se votează și se alege dl. Bosînceanu Ion. Alte discuții nu mai sunt, drept 

pentru care se supune proiectul spre aprobare, constatându-se unanimitate. 

 

12. Proiect de hotărâre nr. 67 din 14.10.2021 privind actualizarea valorii și a 

indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiție ,,Reabilitare și modernizare 

Dispensar Uman în localitatea Râșca, județul Suceava; 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul 

că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Se 

informează că devizul aprobat prin HCL nr. 50/29.9.2021 a fost gresit calculat, în sensul ca valoarea 

actualizata trebuia sa fie diferenta ramasa dupa data de 25.08.2021, cand a intrat in vigoare O.U.G. 

nr. 93/2021, adică suma de 24.957,69 lei, sumă calculată de către proiectant, motiv pentru care se 

inițiază și proiectul  de revocare a HCL nr. 50/29.09.2021 privind actualizarea devizului general și a 

indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiţie „Reabilitare şi modernizare 

Dispensar Uman în localitatea Râșca, comuna Râșca, județul Suceavaˮ. Alte discuții nu mai sunt, 

drept pentru care se supun ambele proiecte spre aprobare, constatându-se unanimitate. 

 

13. Proiect de hotărâre nr. 68 din 14.10.2021 privind aprobarea achiziției publice 

pentru serviciile de implementare SCIM; 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul 

că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Domnul 

primar spune că este de folos să se achiziționeze acest pachet privind controlul intern managerial, în 

vederea actualizării tuturor procedurilor și documentelor din primărie. Alte discuții nu mai sunt, 

drept pentru care se supun ambele proiecte spre aprobare, constatându-se unanimitate. 

 



 7 

14. Proiect de hotărâre nr. 69 din 14.10.2021 privind decontarea sumei de 15000 lei 

reprezentând contravaloarea pachetelor – cadouri pentru elevii Școlii Gimnaziale Râșca 

ocazionate de sărbătorile de iarnă 2021-2022; 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul 

că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Se 

propune suma de 20.000 lei pentru achiziționarea pachetelor cadouri elevilor de la Școala 

Gimnazială Râșca. Alte discuții nu mai sunt, drept pentru care se supun ambele proiecte spre 

aprobare, constatându-se unanimitate. 

 

15. Proiect de hotărâre nr. 71 din 25.10.2021  privind  aprobarea necesității 

implementării investiției ,,Modernizarea sistemului de iluminat stradal in comuna Râșca, 

județul Suceava" 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul 

că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Domnul 

primar susține că se deschide sesiunea de depunere a proiectelor, motiv pentru care trebuie să fie 

adoptată hotărârea privind devizul de lucrări și indicatorii tehnico-economici. Alte discuții nu mai 

sunt, drept pentru care se supun ambele proiecte spre aprobare, constatându-se unanimitate. 

 

Diverse: 

Domnul consilier Lămășanu Gheorghe întreabă de ceasurile de la transformatoare daca au 

fost reglate după ora de iarnă, și să se aibe în vedere aprovizionarea cu nisip și sare pentru iarnă. 

Domnul Tănasă Gheorghe întreabă care sunt intervalele de timp pentru deschiderea luminii 

stradale. 

 

 

Alte probleme nu mai sunt drept pentru care s-a întocmit prezentul proces verbal. 

 

Președinte de ședință,                                           Secretar general comună 

                 Matei Ilie                                                          Rusu Ana Maria 


